
 

 

 

 

 

Barcelona, a 03 de juny de 2023 

 

ACTA ASSEMBLEA GENERAL ORDINARIA 

ORDRE DEL DÍA: 

1. Aprovació, si s’escau, de l’acta anterior. 

2. Informe tresoreria: Aprovació, si s’escau, tancament exercici 2022, pressupost 2023 i 2024 

3. Informe President 

4. Propostes esportives de la Junta directiva: 

5. Propostes dels assembleistes. 

6. Precs i preguntes  

 
S’inicia la reunió a les 10:00 hores en el Club Billar Monforte. 

Es passa llista a tots els presents, presidents de Club amb dret a vot que són MONT-ROIG, 

VILANOVA, SANTS, SANT ADRIA, MATARO, TARRAGONA, PRAT, LLEIDA, LLINARS I CANET. 

Com membres de la junta de la FCB assisteixen, Xavier Fonellosa (amb dret a vot) , Jordi Oliver, 

Francisco Hernández, Xavier Martinez, Francesc Varela y Pau Bonet, així com, Armando Moreno 

administratiu de la FCB. 

En primer lloc el president, agraeix la presència dels assembleistes, i demana un minut de 

silenci en honor als companys que han mort durant la pandèmia. 

Tot seguit passa a llegir els punts de l’ordre del dia. 

1 LECTURA ACTA ASSEMBLEA ANTERIOR 

Aprovada per unanimitat. 

2 INFORME DE TRESORERIA I PRESSUPOST 2023 I 2024 

Aprovat per unanimitat. 

3 INFORME DEL PRESIDENT 

Estem a punt de finalitzar la temporada 2022-2023 que hem assolit acabar-la completament 

amb normalitat. 

Ha sigut una temporada on hem continuat recuperant alguns clubs i jugadors que es van 

retirar temporalment pel COVID,  i hem reprès totes les competicions. 

Vull agrair la feina que han fet tots els meus companys de Junta Directiva, en especial al 

director esportiu Francisco Hernández i al Vicepresident 1er Jordi Oliver per la constant i 

permanent implicació en el dia a dia de la FCB. Gracies a tots. 

 

 

 



 

 

 

 

Vull reiterar el que vaig comentar a l’anterior AGO en relació a la tasca que desenvolupa 

l’administratiu de la FCB, Armand Moreno. Es possible que no es vegi o valori la feina que fa, 

però senzillament sense ell no vessi’m pogut fer tot el que hem fet. Es una peça important del 

engranatge de la FCB i la Junta el vol felicitar públicament. 

A nivell econòmic cal destacar que la FCB ha tingut uns guanys de 1.055,19€. Disposem al banc 

d’uns 50.000€ i no tenim deutes. 

En relació a la subvenció general del 2023 informar que encara estem pendents de la seva 

aprovació. La Generalitat ha canviat el seu criteri i ara vol subvencionar l’any 2023 i 2024 com 

una sola subvenció. Això te una part negativa i una altre positiva. La negativa es que encara no 

podem disposar dels diners, la positiva es que en donaran els diners dels 2 anys, el 60% al 

2023, 20% al 24 i el restant al justificar. Bé, això es el que diuen. 

La idea de cara la temporada 2023-2024 es començar-la amb normalitat i volem arrencar al 

setembre 2023 

Tema del conveni: Estem dins el conveni de la RFEB i la FCB valora positivament el formar-hi 

part. Hem millorat amb les relacions institucionals i amb la feina del dia a dia. No veiem motiu 

per no ser-hi. Hem de continuar. 

Al Juliol 2023, el vicepresident primer i el president FCB aniran a Corea per analitzar el 

creixement del billar a aquell país i veure que podem fer a Catalunya per implementar en tot o 

en part el seu sistema. El cost de la expedició pel que fa a la economia de la FCB serà de 0 €. 

No tindrà cap incidència econòmica per els clubs. 

4 PROPOSTES FEDERACIO CATALANA DE BILLAR 

OPENS 

 

1º   Canvi de normativa en relació a la línia tancada a partir de vuitens, creiem que és 

convenient que la línia estigui supeditada a les mitjanes que facin els jugadors a cada fase. 

Aprovat per unanimitat 

 

2º  Els jugadors que s’apuntin a un Open i no es presentin a jugar (WO),hauran de presentar un 

justificant per a obtenir els punts corresponents a la última posició de la seva fase. 

3º  Igual que a totes les finals la FCB dona draps i boles per a l'organitzador, creiem que als 

Opens s'ha de seguir el mateix criteri pel que a partir de la temporada 2023-24 s'hauria 

d'aprovar. 

Aprovat per unanimitat 

 

4º  Intentar que els Opens de JDS es puguin jugar en clubs amb tres taules, per la qual cosa 

buscaríem la manera d'adaptar-los a aquesta circumstància ja que és possible que hi hagi algun 

club amb tres taules que el vulgui organitzar. 

Aprovat per unanimitat 

 



 

 

 

 

 

 

LLIGA TRES BANDES 

 

1º  Canviar la normativa d'ascensos a partir de la temporada 2023-24, creiem que els clubs que 

han quedat primers dels seus grups durant la temporada regular han de pujar 

automàticament, es continuaria jugant el playoff final per veure qui queda campió de la divisió 

i veure quin és l'ordre dels qui promocionen. 

9 vots a favor, 2 en contra. Aprovat. 

 

2º  Els jugadors núm. 4 dels clubs que tenen diversos equips, només podran jugar les dues 

darreres jornades amb l'equip B sempre que hagin jugat un mínim de 6 partits amb aquest 

equip. Creiem que això és convenient per a la bona feina de la competició. 

10 vots a favor, 1 en contra. Aprovat. 

 

3º  Lliga Tres Bandes Temporada 2024-25 

Des de FCB creiem que és convenient igualar totes les divisions amb el mateix nombre 

d'equips, per la qual cosa proposem una reestructuració per a la temporada 2024-25, això 

passaria tenint a totes les divisions dos grups de 8 equips a excepció de 4a que vindria donat 

per el nombre d’equips que hi hagués. 

Per tant a la temporada 2023-24 quedaria establert de la següent manera: 

- de segona a primera pujarien els dos primers de cada grup i promocionarien els tercers amb 

els dos darrers de primera. 

- de tercera a segona pujarien els dos primers de cada grup i promocionarien els tercers amb 

els dos darrers de segona. 

- de quarta a tercera pujarien els primers de cada grup i promocionarien els dos millors segons 

amb els dos darrers de tercera. 

D'aquesta manera per a la temporada 2024-25, totes les divisions estarien amb 8 equips a 

excepció de 4t que dependria del nombre d'inscrits. 

10 vots a favor, 1 en contra. 

En la temporada 23-24, en funció del nombre d’equips inscrits a la Lliga Catalana de 3 bandes, 

es crearà la 5ª Divisió 

Aprovat per unanimitat. 

A les 10:50 hores abandona l’Assemblea General Ordinària el Club Billar Vilanova. 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

CALENDARI 

Aprovat per unanimitat. 

 

INFRACCIONS I SANCIONS 

Es substitueix la paraula “inhabilitació” per la de “suspensió de la llicencia federativa”. 

 

Aprovat per unanimitat. 

BOLAS JDS 

Nomes es podrà jugar a joc curt amb boles Dynaspheres Silver o Superaramith de luxe. 

 

Aprovat per unanimitat. 

 

RESULTADOS WEB 

 

A partir de la temporada 2023-24 els resultats hauran d'estar passats com a màxim a les 12 de 

la nit del mateix dia de la competició. 

Aprovat per unanimitat. 

 

5 PROPOSTES DELS ASSEMBLEISTES 

 

PROPOSTA TARRAGONA 1 
MODIFICACIÓ DE DISTÀNCIES EN LES COMPETICIONS INVIVIDUALS DELS CAMPIONATS DE CATALUNYA 
LLIURE I QUADRE 47/2 DE 2a-A I 3a 
Aprovat. 

9 vots a favor 1 vot en contra 

 

PROPOSTA TARRAGONA 2 

SUSTITUCIÓ DEL SISTEMA D’ELIMINACIÓ PER EL DE TOTS CONTRA TOTS EN LES FINALS 
INVIVIDUALS DELS CAMPIONATS DE CATALUNYA 
Rebutjat 

7 vots en contra 3 vots a favor 

 

PROPOSTA TARRAGONA 3 

COMPETICIÓ DE 4 MODALITATS  DELS CAMPIONATS DE CATALUNYA – HONOR 
Rebutjat 

7 vots en contra, 1 vot a favor, 2 abstencions 

Es valorarà la possibilitat de la creació de una lliga de 3 modalitats quan acabi la de 4 modalitats. 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

PROPOSTA TARRAGONA 4 

Es la mateixa proposta de Tarragona Opens 

 
PROPOSTA TARRAGONA OPENS 

OPENS DE QUADRE 47/2 I BANDA 
Aprovat 

7 vots a favor, 3 abstencions 

 

PROPOSTA SANT ADRIA 3 JUGADORS 

Eliminar els grups de 4 jugadors en les fases prèvies dels torneigs oficials/individuals de 

Catalunya. En el seu lloc es proposa grups de 3 jugadors. 

Aprovat 

5 vots a favor, 3 vots en contra, 2 abstencions 

 

PROPOSTA C.B. PRAT 

 

COST FITXA NACIONAL 

Es proposa sortir del conveni que tenim amb la RFEB. 

Rebutjat 

8 vots en contra, 1 vot en contra, 1 abstenció 

 

FINALS CAMPIONAT CATALUNYA 

Les qualificacions es duguin a terme en dues rondes al matí deixant a la tarda una única ronda.  

Aprovat. 

8 vots a favor, 2 abstencions 

 

Les finals es puguin dur a terme durant la setmana següent d'haver realitzat les qualificacions o, 

per contra, a una data concorde al que s'estableix pel calendari de la Federació. 

Rebutjat 

9 vots en contra 1 vot a favor 

 

PREMIS DIFERENTS CATEGORIES 

Pendent a la concessió de la quantitat atorgada per la Generalitat, quantitat establerta per 

aquesta, considerem que tal percentatge hauria de ser repartit a cada guanyador de cada 

categoria segons els criteris establerts per part de la pròpia assemblea. 

Rebutjat. 

9 vots en contra 1 vot a favor 

 

PROPOSTA C.B. LLINARS 

 

ZONES GEOGRAFIQUES  

Rebutjat 

8 vots en contra, 1 vot a favor, 1 abstenció 

 

 



 

 

 

 

 

 

REDUCCIO ENTRADES. 

Rebutjat 

8 vots en contra, 2 vots a favor 

 

JUGADORS CLASSIFICATS FASE FINAL 

Els jugadors escollits pels clubs organitzadors de les fases finals, no haurien de participar en les 

prèvies de la competició i ser assignats al grup que correspongui com primer de fase prèvia i 

amb la mitjana que tingui assignat en el últim ranking. 

Aprovat 

7 vots a favor, 3 vots en contra 

 

COINCIDENCIA 2 O MES EQUIPS D’UN MATEIX CLUB EN UN MATEIX GRUP 

Evitar que dos equips del mateix club estiguin al mateix grup de la Lliga, establint les excepcions 

que siguin necessàries, tant de “ordre de serp” com geogràfiques. 

Rebutjat 

7 vots en contra, 2 vots a favor, 1 abstenció 

 

PROPUESTAS C.B. SANTS 

 

1 DE LA LLIGA DE TRES BANDES 

1.a No es necessari debatre-ho. Aprovat anteriorment. 

 

1.b Modificació distancies. 

Proposem que les distàncies haurien d’adeqüar-se en cada divisió i que siguin les següents: 

Primera: 40 caramboles/ 50 entrades. Segona: 35 caramboles/ 50 entrades. Tercera: 30 

caramboles/ 50 entrades. Quarta: 25 caramboles/ 50 entrades. 

Aprovat per unanimitat. 

 

 

2 OPENS 

Donada la quantitat de jugadors que poden arribar a inscriure’s en un Open, és necessari que 

las tres previsibles setmanes, en les que es diputarà l’esmentat Open, estiguin lliures de 

competicions individuals i per equips. 

 

Des de la Federació Catalana de Billar es provarà de fer si es possible. 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

3 CATEGORIA JUGADORS 

3.a Tot jugador català federat que hagi guanyat campionats d’Europa i/o del Món, mantindrà la 

categoria màxima a l’especialitat de la que es tracti. En els Opens, el seu rànquing vindrà donat 

pel millor del que tingui entre el rànquing mundial i el rànquing català. 

Aprovat per unanimitat 

 

3.b Jugador que no tingui mitjana haurà de disputar un mínim de 4 partides a 3 bandes i 3 a joc 

curt per establir una mitjana d’inici. Aquestes partides es faran a nivell social i el president i/o 

director esportiu del Club donaran el resultat a la FCB per incloure al jugador dins els rankings 

de cada modalitat de joc. 

Aprovat per unanimitat 

 

PROPOSTES CENTELLAS/CERDANYOLA/SANT FELIU 

 

1.- Optimització de divisions de la Lliga de 3 Bandes  

 

1.a.- Categoria Única de 1a Divisió  

1..b.- Repartició esglaonada de nombre d'equips per Divisió, (actualment hi ha mateix nombre 

d'equips a segona divisió que a tercera)  

Rebutjats els dos punts 

 

2.- Optimització de desplaçaments a les categories més inferiors No sembla necessari que per 

jugar una Pre-prèvia de Lliure 5a Divisió, un jugador hagi de fer 300 Km. 

Rebutjat 

 

3.- Mitjana  

3.a.- Eliminació de les assignacions manuals de mitjana 

Rebutjat. Si cal, es farà de forma puntual 

3.b.- Necessitat de tenir una mitjana real almenys de 3 o 4 partits per participar a Individuals  

Aprovat en un punt anterior 

3.c.- Establir les categories amb el rànquing més actual possible (no el del mes d'agost anterior 

a l'inici de la temporada) 

Rebutjat 

 

4.- Categories Individuals (3 bandes)  

4.a.- Començar de 5a a honor 

Rebutjat 

4.b.- Possibilitat d'ascens (obligat en determinades mitjanes) en les prèvies 

Rebutjat 

 

5.- Fitxatges 5.a.- Acceptació de poder jugar fins 2 fitxatges en el mateix partit en la Lliga de 

l'Amistat i la Lliga de 4 Modalitats. 

Aprovat. 

8 vots a favor, 2 abstencions. 



 

 

 

 

 

 

 

6.- Vestimenta 

6.a.- Acceptació de colors de pantalons: gris i/o blau (sempre l'equip complet) 

Rebutjat. 

6.b.- Rebutjar pantalons texans, o de xandall 

Aprovat. Només es podran portar pantalons de vestir 
 

S’anomenen als presidents del Club Billar Lleida i Club Billar Monforte com els dos verificadors 

de comptes per revisar i signar el informe de verificació comptable. 

I finalment es comenta als assembleistes si tenen algun dubte més. 

Finalitza la assemblea a les 13:05 hores. 

 

 

                                  

 

          Xavier Fonellosa                                  Manel Lozano 

          President FCB                                    Secretari FCB 


